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 في الاجتماعي التواصل مواقع دور

 الفلسطيني العام الرأي تعبئة
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 الملخص:
 استخدم حيث السياسية، حقوقه لدعم الفلسطيني العام الرأي تعبئة في الاجتماعي التواصل مواقع دور معرفة إلى الدراسة هدفت

 الإسلامية، الأقصى،) وهي غزة قطاع في النظامية الفلسطينية الجامعات طلبة من الدراسة مجتمع تكون وقد، الوصفي المنهج الباحثان

 :يلي ما الدراسة نتائج هرتفأظ. للدراسة ليخضعوا مبحوثاً( 400) عددها عشوائية عينة اختيار تم وقد ،(الأزهر

( Facebook) موقع وأن الاجتماعي التواصل مواقع أحد على حساباً يمتلكون الدراسة عينة من%( 95.25) نسبته ما.1

 %(.98.20) نسبته بما استخداماً أكثرها

 الحقوق لتداول لنسبيا الوزن كان بحيث كافياً، وليس منخفضاً كان التواصل مواقع عبر الفلسطينية السياسية الحقوق تداول.2

 كان المبحوثين قبل من الفلسطينية السياسية الحقوق بدعم الاهتمام وأن ،%(51.7) التواصل مواقع على الفلسطينية السياسية

 %(.66.4) النسبي الوزن كان بحيث كبيراً

 %(.73.20) نسبته بما الفلسطيني العام الرأي تعبئة في كبيراً إيجابياً دوراً تلعب الاجتماعي التواصل مواقع.3

 من%( 75.10) رأي حسب الاجتماعي التواصل مواقع صفحات على تداولها كثافة خلال من ما بقضية يتأثر العام الرأي.4

 .المبحوثين

 مفتاحية: كلمات
 الرأي العام، الحقوق السياسية. مواقع التواصل الاجتماعي،

The Role of Social Networking Sites on the Mobilization 

of Palestinian Public Opinion to Support 

his Political Rights 
Abstract 
The study aimed to explore the role of social networking sites on the mobilization of Palestinian public 
opinion to support his political rights, where researchers used the descriptive approach, The study 
population consisted of students of Palestinian universities systemic in the Gaza Strip, (Al-Aqsa, Islamic, Al-
Azhar), has selected random number sample (400 students) the subject of the study. the study concluded: 
1. What percentage of (95.25%) of the study sample have an account on a social networking sites and 

(Facebook) more commonly used rating (98.20%). 
2. Trading Palestinian political rights through networking sites was low and is not enough, so that the 

relative weight of the trading of the Palestinian political rights on networking sites (51.7%), and 
interest in supporting the Palestinian political rights by the respondents was so great that the relative 
weight (66.4%). 

3. Social networking sites play a major positive role in mobilizing public opinion, including the Palestinian 
rate (73.20%). 

4. Public opinion is influenced by what the cause of intensity during traded on the pages of social 
networking sites in the opinion of (75.10%) of the respondents. 

 Keywords: 

Social Networking Sites, Public Opinion, Political Rights. 
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